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بانک مرکزی »الزامات ناظر بر نحوه همکاری موسسات اعتباری 
با شرکت های تسهیلات یار« را ابلاغ کرد و پس از آن فعالان این 
حوزه و انجمن فین تک در بیانیه های مختلف نسبت به این موضوع 
اعتراض کردند، حالا مهران محرمیان معاون فناوری های نوین 
بانک مرکزی در نشستی با لندتکی ها وعده رفع مشکلات آنان 
را داد و از آنها خواست پیشنهادهای خود را راجع به این سند به 
صورت مکتوب با آنان در میان گذاشته تا در جلسات بعدی به آنها 

رسیدگی شود.
به گزارش روزنامه اقتصادی امروز، نشست ویژه هم اندیشی شرکت های لندتک 
با محوریت دستورالعمل جدید فعالیت تسهیلات یاران با حضور نمایندگانی از بانک 

مرکزی، وزارت اقتصاد و فعالان این صنعت برگزار شد.
علیرضا هوشمند، عضو هیئت مدیره و رئیس کمیسیون لندتک انجمن فین تک 
رئیس در ابتدای نشست در ارائه ای به بیان مزایا و ارزش افزوده ای که فین تک ها 
در سال های اخیر ایجاد کرده اند پرداخت و گفت: تسهیلات بدون ضامن، ارتقای 
فراگیری مالی، افزایش قدرت خرید مردم با توجه به تورم، ارائه تسهیلات به افراد 
فاقد رتبه اعتباری بخشی از فعالیت های مهمی بوده است که لندتکی ها در چند سال 
اخیر آن را ممکن کرده اند، حتی با اینکه قرار بود بانک ها تسهیلات زیر دویست 
میلیون تومان را بدون ضامن ارائه دهند اما در عمل می بینیم این اتفاق نیفتاده است 
و این لندتک ها بودند که ریسک  این فعالیت ها را برداشته و در مسیر فراگیری مالی 
کشــور را یاری داده اند.هوشمند ادامه داد: لندتک ها در استان های در حال توسعه 
پانزده درصد و در استان های کمتر برخوردار ۴درصد بیشتر از شبکه بانکی تسهیلات 
پرداخت کرده اند و ۷۰ درصد اعطای تسهیلات به کسانی بوده که فاقد رتبه  اعتباری 
بوده اند.اما حالا با دستورالعمل جدید بار مشکلات شرکت های فعال این حوزه بیشتر 
شده است و با همه این تفاسیر و در پی مشکلاتی که برای تسهیلات یاران ایجاد 
شده پیشنهادهایی برای حل این مشکل داریم، توقف دستورالعمل فعلی به مدت 
دو ماه، تدوین دســتورالعمل جدید با مشارکت بخش خصوصی و در نظر گرفتن 

دغدغه های کسب و کارها بخشی از این خواسته ها هستند.
نصر در پی راه حل برای لندتکی ها

محمدصادق آزادانی رئیس کمیسیون لندتک تهران هم در ادامه گفت: شاید 

بعضی کسب و کارهای لندتکی فضا را خدشه دار کرده باشند، اما لزوما این خطا 
مربوط به همه آنها نیست. ضمن اینکه ما خودمان در صنف هم نسبت به این 
مسائل حساسیم و قول می دهیم از تمام ظرفیت های صنفی برای برخورد با این 
افراد و شرکت ها استفاده کنیم و سعی کنیم در تعامل و گفت وگو با آنها مشکلات 

را حل کنیم.
مهدی مومنی مدیرعامل ازکی وام هم در این باره گفت: این دستورالعمل صادره 
کار ما را به شدت دچار چالش کرده است، کار به اینجا رسیده که برخی مشتریان 
از دادن قســط امتناع می کنند و می گویند کار شما غیر قانونیست.گویا رویکرد 
قانون گذاری قلع و قمع است و اگر روال به این شکل پیش برود تا سال بعد کسی 

از جمع ما در ایران نمانده است.

لندتکی ها: رویکرد بانک مرکزی قلع و قمع ماست
محمدرضا آشتیانی مدیرعامل قســطا هم به موضوع استرس و بی ثباتی در 
فعالیت های لندتک ها اشــاره کرد و گفت: قانون گذار در هر بخشی باید بخش 
خصوصی را در قانون گذاری خود جای بدهد. حتی نحوه ابلاغ این دستورالعمل هم 
درست نبوده است. بسیاری از بندهای این دستورالعمل بدون توجه به مشکلات 
ایجاد شده برای کاربران است. برای مثال ما مسئول این هستیم که کالا به دست 
کاربر برسد اما اگر پولی در حساب ما نیاید و مستقیم به پذیرنده برسد چگونه از 
تامین کالا مطمئن شویم. در حال حاضر بانک آینده کاملا همکاری خود را با ما 
قطع کرده است و کاربران در شبکه های اجتماعی به ما اعتراض می کنند. با این 
منوال کسب و کارهای ما به زودی تعطیل می شوند و نه تنها بازار شب عید را از 

دست می دهیم بلکه راهی زندان هم خواهیم شد.
امیرحسین داوودیان معاون مشتریان بانکداری شخصی بانک تجارت هم در این 
باره گفت: به نظرم نیاز به این همه دستورالعمل و پیچیدگی برای تهیه دستورالعمل 
نبود، جواب ســاده بود این که با لندتک ها کار نکنید. من از این تصمیم بانک 
مرکزی متعجبم. در صورتی که لندتک ها بهترین روش برای اعطای تسهیلات 
بودند چون در نقطه خرید بود که منجر به خرید کالا می شد، می توانستند در کنار 
کاربران باشند. در واقع با این دستورالعمل کار کردن با لندتک ها برای بانک ها 

شدنی نیست.
 نماینده معاونت نظارت بانک مرکزی: تامین  منابع مالی 

با بانک هاست
فرزانه شاهگویی مدیر پروژه دیجی پی هم در این باره گفت: در این دستورالعمل 
از یک سری الزاماتی صحبت شده است که بانک ها توان ارائه زیرساخت آن را 

ندارند مثلا در بحث جمع آوری اقساط بانک ها زیرساخت مناسب آن را ندارند.
محمد هاتفی نماینده معاونت نظارت بانک مرکزی هم در پاسخ به انتقادات 
و گلایه لندتکی ها گفت:  نگاه ما در بانک مرکزی نگاهی تک بعدی نیست. ما 
نمی توانیم در اینگونه مسائل جزیره ای عمل کنیم و تاکید می کنم سیاست های 
اقتصادی بانک مرکزی در درجه اول سمت مشتریان نهایی یعنی سپرده گذاران 
است.  ما تغییرات را مد نظر قرار می دهیم.اما ریسک اصلی با بانک است، این 
بانک ها هســتند که تامین مالی می کنند و ایــن قانون باید بیاید و ملاحظات 
حقوقی آن انجام شــود. رگولاتور حوزه پولی و بانکی بانک مرکزی است و کار 
ما حساسیت های زیادی دارد. ما هرگز به دنبال تعطیل شدن بیزینس ها نبوده ایم . 
این قوانین قطعا تغییر خواهند کرد اما تخطی از قوانین بسیار انجام شده و مشتریان 

بارها با بانک مرکزی تماس گرفته اند و از کارمزدهای بالا گلایه کرده اند.
محرمیان: مشارکت و بازخورد راهکار حل این چالش است

معاون فناوری های نوین بانک مرکزی مهران محرمیان هم در پایان نشست 
گفت: من تاکید می کنم حضور لندتک ها خوب است اما لزوما نه همه لندتک ها 
.ما لندتک هایی داشته ایم که با نرخ سود ۸۰ درصد کار کرده اند.خط قرمز بانک 

مرکزی کارمزدها است که برخی لندتک ها آن را رد کردند.
به باور محرمیان مشارکت و بازخورد راهکار حل این چالش است. او در این باره 
گفت: ما به زودی با بانک ها جلسه می گذاریم و در اسرع وقت به این مشکلات 
را رســیدگی خواهیم کرد. من از انجمن فین تــک هم می خواهم راجع به این 
دستورالعمل نظرات خود را در سند اعمال کنند و به شکل مکتوب پیشنهادها 

را با ما در میان بگذارند.

بانک مرکزی به لندتکی ها قول همکاری داد

سرمایه امروز

دریافتتسهیلاتقرضالحسنه
با»طرحاحسانبانککشاورزی«

با »طرح احسان بانک کشاورزی« 
امکان دریافت تســهیلات قرض 
الحسنه با کارمزد صفر یا 4 درصد 
و تا سقف 3 میلیارد ریال فراهم شده 
و امتیاز این ســپرده گذاری، قابل 

واگذاری است.
به گزارش روزنامه اقتصادی امروز و به نقل 
از روابط عمومی بانک کشاورزی، با افتتاح 

حساب »سپرده احسان« در شعب این بانک، کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی می توانند پس از 
گذشت حداقل یک ماه از زمان سپرده گذاری و بدون نیاز به مسدود کردن وجه در حساب، از 
تسهیلات قرض الحسنه بدون کارمزد و یا با کارمزد ۴ درصد تا سقف 3 میلیارد ریال و بازپرداخت 

12 تا 36 ماهه بهره مند شوند.
این گزارش می افزاید: به منظور جلب رضایت مشتریان، کمک به حل مشکلات معیشتی و نیز 
همراهی با افراد نیکوکاری که قصد کمک به دیگران را دارند، در »طرح احسان« امکان واگذاری 

امتیاز سپرده گذاری توسط اشخاص حقیقی و حقوقی به دیگر افراد وجود دارد.

رشد۱۶۳درصدیپرداخت
تسهیلاتودیعهبانکمسکن

۸ هــزار و ۱۹۶ میلیــارد ریــال 
تسهیلات ودیعه مسکن در ۹ ماهه 
ابتدای ســال جاری توسط بانک 

مسکن به متقاضیان پرداخت شد.
 به گزارش روزنامه اقتصادی امروز؛ بانک 
مسکن تا پایان آذر ماه سال جاری تعداد 1۴ 
هزار و ۷13 فقره تســهیلات ودیعه مسکن 
پرداخت کرده است که از نظر مبلغ نسبت به 

مدت مشابه سال گذشته 163 درصد رشد داشته است.
بیشتر تسهیلات پرداختی در این بخش مربوط به پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ودیعه 
مسکن است که در چهارچوب ضوابط تعیین شده در قانون بودجه به مددجویان معرفی شده از 

سوی کمیته امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی پرداخت شده است.
همچنین تســهیلاتی نیز در قالب ودیعه مسکن در اجرای قانون حمایت از خانواده و جوانی 

جمعیت به متقاضیان پرداخت شده است.

واماکارکردهها...
ادامه از صفحه یک

اما کار به اینجا ختم نشد و در شرایطی که به نظر می رسید با بلوکه کردن ۵۰۰ میلیون تومان 
در حساب بانکی، وزارت صمت و واردکنندگان برای واردات خودرو آستین همت بالا می زنند و 
به زودی خودرو ها وارد کشــور خواهد شد، اما هر چه زمان گذشت، خبری از تردد خودرو های 
صفرکیلومتر وارداتی در خیابان های کشور نشد و در نهایت تعداد کمی خودرو به گمرکات رسید؛ 
روندی لاک پشتی که خبر از مشکلاتی در این مسیر داشت؛ مشکلاتی از قبیل استاندارد و تامین 

ارز و ... که مانعی بر سر راه واردات خودرو به کشور شده است.  
از سوی دیگر سرعت طی مراحل مختلف تصویب واردات خودروهای کارکرده باعث شده تا 
بسیاری از فعالان این صنعت دل نگران ابعاد اقتصادی و صنعتی اجرای روند واردات خودروهای 

کار کرده شوند.
مهمترین چالش این بحث روند خدمات پس از فروش خودروهای کارکرده وارداتی است. در 
همین راستا انجمن صنفی شرکت های خدمات پس از فروش خودرو در یک اقدام حرفه ای 
چالش های مختلف خدمات به خودروهای کارکرده را خطاب به توکلی لاهیجانی مدیرکل دفتر 
صنایع خودرو وزارت صمت اعلام کرده است. این سند در آینده به عنوان مرجع داوری مشکلات 

پیش روی خدمات به خودروهای کارکرده مورد توجه بیشتری قرار خواهد گرفت. 
قطعه سازان  به نوعی تاکید می کنند بهتر است ارزی که بناست در اختیار واردات خودرو های 
کارکــرده قرار گیرد، به مدل های نو اختصاص پیدا کند. آن ها معتقدند »با آزادســازی واردات 
خودرو های نو به جای دست دوم ها، خودرو های مالکان فعلی به عنوان دست دوم تلقی می شود و 

بنابراین فضای رقابتی در بازار خودرو تسهیل خواهد شد.«
 هرچند دلایلی که قطعه ســازان در راستای مخالفت با واردات خودرو های دست دوم تشریح 
کرده اند، می تواند منطقی باشــد، با این حال برخی کارشناســان و البته افکار عمومی معتقدند 
 ورود ایــن خودرو ها )البته در قالب ســازوکاری صحیح و قوی( می تواند به تنظیم بازار خودرو 

کمک کند.
به اعتقاد آنها، برخی این چالش ها را می توان به واسطه راهکار هایی حل کرد. به عنوان مثال، 
چالش خدمات پس از فروش با یک برنامه ریزی قوی مبنی بر اینکه ابتدا خودرو های دست دومی 
که امکان ارائه خدمات پس از فروش آن ها در کشور وجود دارد )مثلا خودرو هایی که قبلا وارد 

کشور شده اند( تا حد زیادی قابل حل است. 
کارشناسان همچنین بر این باورند که درنهایت مشتریان خود باید در مورد واردات دست دوم ها 
و اینکه چنین خودرو هایی را با وجود تمام چالش هایشان بخرند یا نه، تصمیم بگیرند. به عبارت 
بهتر، آن ها معتقدند با وجود واردات خودرو های نو و دست دوم و همچنین محصولات داخلی، 
این مصرف کننده اســت که باید هزینه و فایده کرده و تشخیص دهد خرید کدام یک برایش 

به صرفه خواهد بود.
واردات خودروهای کارکرده شــاید در دو ســه سال گذشته و تا حدودی در حال حاضر التیام 
بخش  قابل قبولی برای تسکین درد بازار خودرو به حساب می آمد و اما نامحدود بودن آن قطعا 
چالش های بسیاری به همراه خواهد داشت که تصمیم سازان صنعتی در دولت باید چالش های 
پیش روی آن شــامل اثرات آن در تولید و نیازهای آن در حوزه خدمات پس از فروش را مورد 

توجه قرار دهند.
مصرف کنندگان در هیچ گروه کالایی تسلط بر جزییات ندارند و وظیفه متخصصین و رسانه 
هاست تا با واکاوی جزییات، هزینه های آینده چنین تصمیم های بزرگی را واکاوی کنند و اهمیت 
آن را به اطلاع تصمیم گیران دولتی و سایر نهادها برسانند. این شیوه چرخش اطلاعات قطعا 
ثمرات ملی خواهد داشت اگر دولت واقعا در تصمیم گیری ها نهادهای تخصصی مثل انجمن ها 
را در مسیر تصمیم گیری به طور کامل درگیر و نظرات تخصصی آنها را همان طور که در قانون 

به دفعات اشاره شده دخیل کند.
رییس جمهور هم اوایل امسال به همه دستگاه ها تاکید کردند که در تصمیم گیری ها طبق 

قانون استعلام های لازم را از انجمن های حوزه مربوطه اخذ کنند .

اخبار کوتاه 

کارنامه درخشان از عملکرد ۹ ماهه بانک 
شــهر در ســامانه جامع اطلاع رسانی 
ناشــران )کدال( منتشر شد. به گزارش 
روزنامه اقتصادی امروز و به نقل از روابط 
عمومی بانک شهر، با انتشار صورت های 
مالی حسابرسی نشده ۹ ماهه منتهی به 
آذر ماه ۱402 بانک شهر در سامانه جامع 
اطلاع رسانی ناشران )کدال(، مشخص 
شد که این بانک با عملکردی درخشان 

توانسته نسبت به دوره مشابه سال قبل رشد بالای ۱20 درصدی 
درآمد تسهیلات و سپرده گذاری ها را محقق کند.

انتشار صورت های مالی حسابرسی  نشده بانک شهر، نشان از تداوم عملکرد 
خیره کننده این بانک در شــبکه بانکی و روند پرشتاب آن در افزایش درآمدها 

و سودآوری دارد.
بانک شهر از محل تسهیلات اعطایی و سپرده گذاری و اوراق بدهی، 21هزار 
و 26۰ میلیارد تومان درآمد داشــته که در مقایســه به دوره مشابه قبلی رشد 
32 درصدی را نشان می دهد. هزینه سود سپرده برای این بانک نسبت به دوره 

مشابه سال قبل با 6 درصد رشد مواجه شده است.
خالص درآمد تســهیلات و ســپرده گذاری های بانک شــهر از سه هزار و 
39۸میلیارد تومان به هفت هزار و ۷1۷ میلیارد تومان رسیده که این مهم رشد 

بالای 12۰ درصد را نشان می دهد.

درآمدهــای بانک شــهر از کارمــزد نیز حدود 
1۰۰درصد رشــد کرده اما هزینــه کارمزد بانک 
29درصد نسبت به مشابه قبلی رشد داشته است. 
بر این اســاس، خالص درآمد کارمزد بانک شهر 
در مقطــع زمانی 1۴۰2.۰9.3۰ بیش از چهار هزار 

میلیارد تومان بوده است.
خالص سود بانک شهر از محل سرمایه گذاری ها 
2.۷6۰ میلیارد تومان بوده است. این در حالی است 
که این شرکت در 9 ماهه سال گذشته از این محل 

تنها ۵1۴ میلیارد تومان درآمد داشت.
نکته مهم و قابل توجه در صورت های مالی 9 ماهه بانک شــهر، درآمدهای 
عملیاتی است که یکی از مهم ترین بخش های گزارش شرکت به حساب می 
آید. بر اساس این گزارش، بانک شهر در 9 ماهه منتهی به1۴۰2.۰9.3۰، 1۴ هزار 
و 6۷۵ میلیارد تومان درآمد عملیاتی ساخته است. درآمد عملیاتی بانک در دوره 

مشابه قبلی ۵.۴۵9 میلیارد تومان بود.
سود خالص بانک شهر در 9 ماهه 1۴۰2 نسبت به 9 ماهه 1۴۰1، 2۵2 درصد 
رشد داشته و از حدود 3 هزار و چهارصد میلیارد تومان به 12 هزار و 1۸۵ میلیارد 
تومان رســیده است. بانک شهر در این دوره، موفق شده برای هر سهم حدود 
۷۸2 تومان سود بسازد. گزارش اطلاعات و صورت های مالی میان دوره ای 9ماهه 
منتهی به 3۰ آذر 1۴۰2 بانک شهر نشان از ادامه روند موفقیت آمیز آن در شبکه 

بانکی و قرار گرفتن در میان بانک های برتر کشور دارد.

تفاهم نامه فی مابین بانک گردشــگری 
و کانون فارغ التحصیلان دانشــگاه آزاد 
اسلامی در ساختمان بانک گردشگری 

امضا شد. 
به گزارش روزنامه اقتصادی امروز و به نقل از روابط 
عمومی بانک گردشگری، تفاهم نامه فی مابین بانک 
گردشگری و کانون فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد 
اســلامی با حضور محمدرضا فهمی مدیرعامل 
بانک گردشگری، حسین رحمتی قائم مقام بانک 

گردشگری، احمد حیدری مدیر کانون فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد اسلامی و 
مدیران ستادی بانک گردشگری و اعضای هیات مدیره کانون فارغ التحصیلان 

دانشگاه آزاد اسلامی در ساختمان بانک گردشگری برگزار شد.
در این مراسم محمدرضا فهمی مدیرعامل بانک گردشگری، با اشاره به این 
تفاهم نامه فی مابین با کانون فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد اسلامی گفت: بخشی 
از فعالیت های فرهنگی بانک گردشگری در این مسیر است که عامه پسند و امر 
ممدوحی باشد. بانک گردشگری همیشه وارد فعالیت هایی شده که دیگران به 
آن ورود نمی کنند و امیدواریم بتوانیم علاوه بر حمایت های مالی، خدمات معنوی 

و با نیت الهی نیز ارائه دهیم.
مدیرعامل بانک گردشگری با بیان این مطلب که مجموعه بانک برگزاری 
این نشست را به فال نیک می گیرید، تصریح کرد: بانک گردشگری و کانون 
فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد می توانند یک هم افزایی در کنار یکدیگر داشته 

باشند. اســتفاده از نخبگان دانشگاه آزاد اسلامی 
می تواند کمک کند اثرات مثبتی در نظام بانکی 

کشور گذاشته شود.
فهمی با اشاره به این مساله که بانک گردشگری 
جز بانک های به روز کشــور با زیرساخت های نو 
است، گفت: خدماتی که در شعب بانک گردشگری 
یا توبانک، شعبه مجازی بانک گردشگری، ارائه 
کردیم بیشــترین خدماتی است که یک شعبه 

مجازی در شبکه بانکی کشور ارائه می کند.
مدیرعامل بانک گردشگری در پایان صحبت های خود گفت: بانک گردشگری 
بانک چابکی است و امیدواریم با این تفاهم نامه بتوانیم مطالبات و نیازهای کانون 

فارغ تاتحصیلان را برطرف کنیم.
در بخشــی از این نشست، احمد حیدری مدیرعامل کانون فارغ التحصیلان 
دانشگاه آزاد گفت: کانون فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد اسلامی شبکه بسیار 
گسترده ای در کشور است. اولین تفاهم نامه کانون به دلیل ظرفیت های بانک 
گردشگری با این بانک منعقد شده است و امیدواریم با استفاده از ظرفیت های 

موجود در کشور شرایط کشور را بهبود دهیم.
وی تاکید کرد: امیدوارم این تفاهم نامه فرصت همکاری زیادی را بین کانون 

فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد و بانک گردشگری به وجود آورد.
گفتنی است، در پایان این مراسم تفاهم نامه فی مابین بانک گردشگری و کانون 

فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد امضا شد.

 عملکرد خیره کننده بانک شهر 
در 9 ماه امسال

 امضای تفاهم نامه بین بانک گردشگری
 و کانون فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد

در ۹ ماهه سپری شــده از سال جاری 
۸3طرح مهم صنعتی توسط بانک صنعت 

و معدن تامین مالی شده است.  
بــه گــزارش روزنامــه اقتصادی امــروز، علی 
خورســندیان؛ مدیرعامل بانک صنعت و معدن با 
اشاره به ضرورت بازآفرینی نقش این بانک در رشد و 
توسعه اقتصادی کشور گفت: بانک صنعت و معدن 
در طول چندین دهه فعالیت و خدمت رسانی، نقش 
چشمگیری در ایجاد و توسعه زیرساخت های صنعتی 

کشور داشته است و با توجه به ضرورت های جامعه و برنامه های فراگیر دولت 
ســیزدهم، تقویت این نقش و جایگاه برای خدمت رسانی به جامعه صنعتی و 

تولیدی کشور، از اهمیت و اولویت دوچندانی برخوردار است.
وی در تشریح خدمات این بانک در سال جاری اظهار داشت: طی 9 ماهه سپری 
شده از سال جاری ۸3 طرح مهم صنعتی توسط این بانک تامین مالی شده که 
33 طرح آن به بهره برداری رسیده و ۵۰ طرح نیز تا پایان سال به بهره برداری 
خواهند رسید؛ این ۸3 طرح با تسهیلات ریالی 26 هزار میلیارد و 3۴۵ میلیون ریال 
و تسهیلات ارزی ۴۸3 میلیون دلاری این بانک تامین مالی شده اند که میزان 
سرمایه گذاری آن ها در مجموع 292 هزار میلیارد و 3۸2 میلیون ریال بوده است 

و برای 9۰9۵ نفر اشتغالزایی مستقیم داشته اند.
خورســندیان در تشریح آمار و ارقام ذکر شده عنوان داشت: برای تامین مالی 
33 طــرح ایجادی به بهره برداری رســیده از این ۸3 طــرح، مبلغ 1۵ هزار و 
۴۵۰میلیون ریال به صورت تسهیلات ریالی و 13۸ میلیون دلار تسهیلات ارزی 

پرداخت شده که برای 3321 نفر اشتغال مستقیم به همراه داشته است.
وی افزود: پیش بینی می شود تعداد ۵۰ طرح از ۸3 طرح یادشده نیز با میزان 
تسهیلات ریالی بالغ بر 1۰ هزار میلیارد و ۸9۵ میلیون ریال و تسهیلات ارزی 
به مبلغ 3۴۵ میلیون دلار با ایجاد اشتغال برای ۵۷۷۴ نفر تا پایان سال جاری به 

بهره برداری برسند.
وی تصریح کرد: وصول مطالبات ارزی که یکی 
از اصلی ترین مسایل این بانک است، با تدوین و 
اجرای برنامه جامع وصول مطالبات و تشــکیل 
کمیته ویژه ای متشــکل از مدیران ارشد بانک، از 
ابتدای سال جاری به طور خاص در دستور کار قرار 
گرفته، به طوری که وصول نقدی مطالبات ارزی 
طی 9 ماهه گذشــته، 13۴ درصد نسبت به مدت 
مشابه سال قبل رشد داشته و با اقدامات، پیگیری ها 
و بسترسازی صورت گرفته، رشد قابل ملاحظه ای در این حوزه برای سال آینده 

مورد انتظار است.
خورسندیان با اشاره به اقدامات صورت گرفته در راستای رعایت انضباط مالی و 
بهبود نسبت های احتیاطی بانک گفت: از جمله توفیقات مهمی که پس از سال ها 
تلاش و انتظار، امسال برای بانک رقم خورد، افزایش سرمایه از مبلغ 61 هزار 
میلیارد ریال به مبلغ 2۴۸ هزار میلیارد ریال )رشدی حدود 3۰۰ درصد( می باشد 
که یکصد هزار میلیارد ریال آن در روزنامه رسمی کشور ثبت قطعی شده و الباقی 
در مرحله ثبت در اداره ثبت شرکت ها می باشد. در مجموع نسبت کفایت سرمایه 
بانک از مقدار 2/1۷ درصد، با رشــدی حدود 1۴۷ درصد، به مقدار ۵/3۸ درصد 
ارتقا یافته و از ســوی بانک مرکزی ج. ا. ا نیز تأیید گردیده است. ضمن آنکه 
برنامه فشــرده و منسجمی برای کنترل رشد ترازنامه در بانک به اجرا در آمده 
و خوشبختانه از این جهت نیز بدون نیاز به توقف عملیات، بانک موفق گردیده 

منطبق بر حدود تعیین شده از سوی بانک مرکزی ج. ا. ا اقدام نماید.
مدیرعامل بانک صنعت و معدن در پایان با تاکید بر ضرورت به روز رســانی 
سیاست های اعتباری با هدف رشد و بهبود کیفیت خدمات، خواستار اهتمام تمامی 
ارکان بانک در ماه های پایانی ســال، برای ارایه خدمات مطلوب به تلاشگران 

عرصه تولید و اشتغال کشور شد.

شرکت ملی انفورماتیک و دانشــگاه آزاد اسلامی واحد علوم و 
تحقیقات تفاهم نامه همکاری امضاء کردند.

 به گزارش روزنامه اقتصادی امروز، تفاهم نامه همکاری، توسط جمشید صباغ زاده، 
قائم مقام رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در واحد علوم و تحقیقات و علیرضا ماهیار، 
مدیرعامل شــرکت انفورماتیک، با هدف استفاده از توانایی های علمی و توسعه 
همکاری ها برای اجرای پروژه های مشترک علمی و پژوهشی در زمینه کاربرد 

فناوری اطلاعات و نوآوری در صنعت بانکداری به امضاء رسید.
علیرضا ماهیار؛ مدیرعامل شرکت ملی انفورماتیک در مراسم امضا این تفاهم 
نامه با تبریک ایام رجب و در آســتانه ولادت امیرالمؤمنین )ع(، گفت: با توجه به 
موقعیت استراتژیک شرکت ملی انفورماتیک ضروری است تا از ظرفیت های بالقوه 

دانشگاه ها و زیرساخت های نوآورانه بهره مند شویم.
وی با بیان اینکه، یکی از خلاء های گروه ملی انفورماتیک دوری از دانشگاه های 
کشــور است، ادامه داد: برای رفع این مشــکل سعی شده، ارتباط خوبی با بدنه 
دانشگاه ها در حوزه های مختلف اعم از پژوهشی، تحقیقاتی، آموزشی، برگزاری 

رویداد ها و راه اندازی سرای نوآوری صورت گیرد.
مدیرعامل شرکت ملی انفورماتیک با اشاره به ضرورت فعال شدن حوزه هوش 
مصنوعی در بانکداری هوشــمند، ادامه داد: با توجه به اعلام آمادگی واحد علوم 
تحقیقات قرار است اقداماتی در این زمینه انجام شود ضمن اینکه راه اندازی آکادمی 

نوآوری و هوش مصنوعی در دستور کار شرکت ملی انفورماتیک هست.
وی با اشــاره به اهمیت بهره گیری نیروی انســانی متخصص و مجرب در 
شرکت های زیر مجموعه، تصریح کرد: روزانه بیش از 3۰۰ میلیون تراکنش در 
شبکه بانکی انجام می شود که شرکت های زیر مجموعه شرکت ملی انفورماتیک 

متولی آن است و این امر ضرورت توسعه و پایداری شبکه را روز افزون می کند.
ماهیار با بیان اینکه از جذب نیرو های مستعد، نخبه و جوان کشور استقبال می کنیم، 

افزود: شبکه پرداخت کشور موضوعی استراتژیک و از اولویت های نظام است.
همچنین عباس معمارنژاد؛ رییس هیات مدیره شرکت ملی انفورماتیک نیز در این 
مراسم، گفت: هر چند میزان تراکنش های الکترونیکی قبل از بروز بیماری کرونا 
۸2 درصــد بود، اما این رقم 9۸ درصد افزایش یافته و بخش کمی از تراکنش ها 

در شعب انجام می شود و با توجه به حجم تراکنش ها، پایداری سیستم از اهمیت 
زیادی برخودار است.

وی بــا بیان اینکه، بانک مرکزی وظیفه تدوین نقشــه راه بکارگیری هوش 
مصنوعی در نظام بانکی را به شرکت ملی انفورماتیک سپرده است، تصریح کرد: 
ایــن امر وظیفه خطیری را به دوش این شــرکت نهاده و امیدواریم با همکاری 

دانشگاه بتوانیم اقدامات موثری را در این زمینه انجام دهیم.
در ادامه این مراســم، جمشید صباغ زاده قائم مقام رئیس دانشگاه آزاد اسلامی 
در واحد علوم و تحقیقات، ضمن معرفی اجمالی ظرفیت های علمی، تحقیقاتی 
و آموزشــی این واحد دانشگاهی، گفت: واحد علوم و تحقیقات از همکاری های 

پژوهشی در راستای کمک به نظام بانکی کشور استقبال می کند.
وی با بیان اینکه، این واحد دارای ۵۰ هزار دانشجو در شاخه های مختلف بوده ودر 
بسیاری از موارد پیشتاز و صاحب عنوان جهانی است، ادامه داد: این واحد دانشگاهی 
در راه اندازی و فعالیت در حوزه های مختلف علمی و پژوهشی کشور، پیشتاز است 
و در حال حاضر تعدادی از اعضای هیات علمی و دانشجویان این واحد به صورت 
متمرکز در حوزه های هوش مصنوعی و فناوری های کوانتومی فعالیت می کنند و 
در این حوزه ها، کار های خوبی در واحد علوم و تحقیقات صورت گرفته است. یادآور 
می شود، استخراج زمینه های همکاری مشترک، بهره مند شدن طرفین از امکانات و 
ظرفیت های یکدیگر، اجرای پروژه های تحقیقاتی- کاربردی همراه با انتقال دانش 
فنی و هدایت و حمایت از پایان نامه های تحصیلات تکمیلی در راستای نیاز های 
تحقیقاتی شرکت در قالب اعطای گرنت های تحقیقاتی و همکاری برای استفاده از 
خدمات آزمایشگاهی با بهره گیری از امکانات طرفین در پروژه های مشترک، از مفاد 

مورد توجه در این سند همکاری است.
اجرای دوره های آموزشــی و کارگاهی از جمله کار و آمــوزش پایدار )کوآپ(، 
برگزاری مشــترک همایش ها، نشست های تخصصی، سمینار ها و کارگاه های 
علمی، آموزشی، ملی و بین المللی، همکاری متقابل برای شناسایی ایده های نوآورانه 
و حمایت تخصصی شرکت از دانشگاه، تبدیل ایده های کسب و کار به محصولات 
کاربردی مرتبط با نظام بانکی، از دیگر موضوعات مورد توجه در این تفاهم نامه 

است.

 تأمین مالی 83 طرح مهم تولیدی
 از سوی بانک صنعت و معدن

گسترش لبه دانش به حوزه فناوری های بانکی

لیست  بدهکاران صنعت  بیمه منتشر شد
قائم مقام بیمه مرکزی خالص کل مطالبات صنعت بیمه کشور، 
شامل مطالبات سررسید شده و نشده را حدود ۹0 هزار میلیارد 

تومان اعلام کرد.
به گزارش روزنامه اقتصادی امروز، مجید مشعلچی اظهار کرد:  با توجه به 
دســتور وزیر اقتصاد و در راستای یکی از شعارهای محوری دولت سیزدهم 
مبنی بر شفافیت، اسامی و اطلاعات بدهکاران عمده صنعت بیمه کشور را 

اعلام گردید.
وی افزود: صنعت بیمه بازرگانی کشور یک صنعت مردم نهاد است یعنی 

کل درآمد آن از حق بیمه های پرداختی مردم است و هزینه آن برای پرداخت 
خسارت زیان دیدگان فعلی و آینده است. این صنعت چند سالی است با معضل 
مطالبات مواجه شده که در حال حاضر، خالص کل مطالبات صنعت بیمه کشور 
شــامل مطالبات سررسید شده و نشده در بخش های مختلف چیزی حدود 
9۰ هزار میلیارد تومان است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته که حدود 

۵6 هزار میلیارد تومان بوده حدود 6۰ درصد افزایش داشته است.
قائــم مقام بیمه مرکزی بیان کرد: این 9۰ هزار میلیارد تومان یعنی چیزی 
حدود ۴۰ درصد حق بیمه های تولیدی، یعنی چیزی که برای امسال برآورد 

شــده حدود 2۴۰ هزار میلیارد تومان حق بیمه تولیدی ما است در حالی که 
9۰هزار میلیارد تومان مطالبات وجود دارد.

مشعلچی افزود: از این 9۰ هزار میلیارد تومان مطالبات چیزی حدود 1۴.۵ هزار 
میلیارد تومان مطالبات سنواتی است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته این 
بخش هم ۵۰ درصد افزایش داشــته است. 16۴ بیمه گذار ما بدهی سنواتی 
بالای 1۰ میلیارد تومان، 1۷ بیمه گذار ما بدهی ســنواتی بالای 1۰۰ میلیارد 
تومان و سه بیمه گذار هم بالای هزار میلیارد تومان بدهی سنواتی دارند که 

اسامی آن ها را اطلاع رسانی و بر تارنمای بیمه مرکزی منتشر شده است.

 ) آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی (

ــات تعییــن تکلیــف مســتقر در ثبــت اســناد و امــاک شهرســتان  ــر آراء صــادره هی براب
ســنندج تصرفــات مالکانــه بامعــارض متقاضیــان ذیــل تاییــد گردیــده لــذا بدیــن وســیله 
مشــخصات امــاک در دو نوبــت بــه فاصلــه 15 روز جهــت اطــاع عمــوم آگهــی مــی گردد. 
در صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضیــان اعتراضــی داشــته 
باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی و در روســتاها از تاریــخ الصــاق در محــل 
تــا مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم نماینــد و پــس از اخــذ رســید 
ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض دادخواســت خــود را بــه مرجــع قضایــی 
تقدیــم و گواهــی اخــذ و تحویــل اداره ثبــت نماینــد. بدیهــی اســت در صــورت انقضــای 
مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض ســند مالکیــت طبــق مقــررات صــادر خواهــد شــد. 

صــدور ســند مالکیــت مانــع مراجعــه متضــرر بــه دادگاه نیســت.
1-  مقــدار دو دانــگ مشــاع از ششــدانگ یــک قطعــه بــاغ بنــام آقــای کامــران احمــدی  
فرزنــد محمدعزیــز صــادره ســنندج  2- مقــدار دو دانــگ مشــاع از ششــدانگ یــک قطعــه 
ــدار دو  ــنندج  3-  مق ــادره س ــز ص ــد محمدعزی ــدی  فرزن ــاد احم ــای فره ــام آق ــاغ بن ب
دانــگ مشــاع از ششــدانگ یــک قطعــه بــاغ بنــام آقــای محمــد عزیــز احمــدی  فرزنــد 
محمدکریمصــادره ســنندج  بــه مســاحت ششــدانگ 3000/16 متــر مربــع تحــت پــاک 
22 فرعــی از 1157-  اصلــی بخــش یــک منطقــه 2 ســنندج  جــزء نســق زارعانــه شــماره 
102936 مــورخ 1349/12/25 بــه نــام آقــای احمــد تقــی زاده به آدرس ســنندج روســتای 

ســرنوده
2- مقــدار دو دانــگ مشــاع از ششــدانگ یــک قطعــه بــاغ بنــام آقــای کامــران احمــدی  
فرزنــد محمدعزیــز صــادره ســنندج  2- مقــدار دو دانــگ مشــاع از ششــدانگ یــک قطعــه 
ــدار دو  ــنندج  3-  مق ــادره س ــز ص ــد محمدعزی ــدی  فرزن ــاد احم ــای فره ــام آق ــاغ بن ب
دانــگ مشــاع از ششــدانگ یــک قطعــه بــاغ بنــام آقــای محمــد عزیــز احمــدی  فرزنــد 
محمدکریمصــادره ســنندج  بــه مســاحت ششــدانگ 3000 متــر مربــع تحــت پــاک 23 
ــه شــماره  ــی بخــش یــک منطقــه 2 ســنندج  جــزء نســق زارعان فرعــی از 1157-  اصل
102936 مــورخ 1349/12/25 بــه نــام آقــای احمــد تقــی زاده به آدرس ســنندج روســتای 

ســرنوده
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براساس آمار چک های مبادله ای طی آذر امسال ۹2 درصد از 
کل چک های مبادله  شده در سامانه چکاوک وصول شده که از 

نظر مبلغی معادل ۸۷.۵ درصد است.
به گزارش روزنامه اقتصادی امروز، در آذرماه امسال بیش از هفت میلیون 
و 9۰۰ هزار فقره چک به ارزش بالغ بر ۵2۵3 هزار میلیارد ریال مبادله  شــد 

که نســبت به ماه قبل از نظر تعداد ۰.1 درصد کاهش و از نظر مبلغ یک 
درصد افزایش را نشــان می دهد.در ماه مورد گزارش، بیش از ۴9 درصد از 
تعداد چک های مبادله ای در ســه استان تهران، اصفهان و خراسان رضوی 
مبادله شده است که بیشترین ســهم را در مقایسه با سایر استان ها دارند. 
همچنین بیشترین نسبت چک های وصولی به مبادله ای در استان های گیلان 

و خوزستان بوده است. درصد تعداد چک های وصول شده در ماه قبل از آن 
)آبان 1۴۰2( معادل 92.1 درصد و این نسبت به لحاظ مبلغی ۸۸.۴ درصد بوده 
است. گفتنی است؛ براساس برنامه اعلام شده بانک مرکزی، پذیرش و تبادل 
چک های صیادی قدیمی )دسته چک های صادرشده قبل از سال 1۴۰۰( از 

1۵ مهر سال جاری صرفا در بانک صادرکننده چک قابل انجام است.

چند درصد از چک ها برگشت می خورند؟
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